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Zápis č. 20
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne 18.12.2017

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: Libor Lyčka
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 16:08 hod., ukončeno v 21:30 hod.
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Ing. Květoslava Hrabovská, Ing. Jan Dvořák
Přítomno: cca 20 občanů a 5 úřednic

Starosta Trávníček všechny přivítal a konstatoval, že je přítomno 14 zastupitelů z 15. Řádně
byl omluven Libor Lyčka. Je přítomno cca 20 občanů a 5 úřednic.

20/251.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

určuje 

za  ověřovatele  zápisu  z 20.  zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  
Ing. Bedřicha Chlupatého a Petra Baluška.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (18.9.2017):
Mgr. Strnišťová -  bez připomínek
Mgr. Šumbera - bez připomínek

20/252.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje 

zprávu ověřovatelů zápisu Mgr. Alice Strnišťové a Mgr. Jana Šumbery o ověření zápisu z 19.
zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 18. 9. 2017.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

20/253.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

členy návrhové komise z 20. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová Ing. Jana
Dvořáka a Ing. Květoslavu Hrabovskou.   

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Navržený program zasedání:

1.) a) Zpráva o plnění  rozpočtu statutárního města  Ostrava,  městského obvodu Hrabová  
   za leden až září 2017

       b) Rozpočtové opatření statutárního města Ostrava
c) Rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 12, 13 a 14
d) Dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje
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2.) a) Pravidla rozpočtového provizoria 
b) Návrh rozpočtu statutárního města Ostravy, městského obvodu Hrabová na rok 2018

     c) Návrh kapitálových výdajů rozpočtu statutárního města Ostravy, městského obvodu   
         Hrabová na rok 2018

d) Návrh střednědobého rozpočtového  výhledu statutárního  města  Ostravy,  městského
obvodu Hrabová na léta 2019-2021

3.) Odpis pohledávek z nájmů
4.) Odpis pohledávek z podrozvahového účtu
5.) Poskytnutí peněžitých darů členům JSDH a SDH Hrabová
6.) Poskytnutí peněžních darů členům výborů zastupitelstva, komisí Rady MOb
7.) Poskytnutí finančních darů občanům
8.) Stanovení  měsíčních  odměn  za  výkon  funkce  neuvolněným  členům  Zastupitelstva

městského obvodu Hrabová
9.) Zpráva o činnosti Finančního výboru
10.) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru
11.) Žádost o převzetí komunikace Na Farském a výzva k uzavření darovací smlouvy
12.) Výkup pozemků od společnosti VÍTKOVICE, a.s.
13.) Přijetí daru části pozemku parc.č. 2584/6 v k.ú. Hrabová
14.) Prodej pozemku parc. č. 3028/4, ul. Krmelínská
15.) Informace o činnosti RMOb Hrabová mezi 19. a 20. zasedáním ZMOb Hrabová
16.) Různé

Starosta  potvrdil,  že  obdržel  návrh  zastupitele  Ing.  Milana  Orkáče  na  doplnění  programu
zasedání o bod „Slučování tříd na ZŠ Paskovská“.
Starosta  na základě  svých informací  tvrdí,  že  zastupitelstvo  není  ten orgán,  který by měl
kompetenci zasahovat do pravomoci své příspěvkové organizace.
Ing. M. Orkáč s tímto polemizuje.
Ing.  Dvořák se domnívá,  že ZMOb má právo tuto záležitost  projednat  a  navrhovaný bod
zařadit na program zasedání.
Starosta  informuje  o  závěru  Školské  rady,  že  jedním  z řešení  je  doučování  žáků  7.  tříd
v některých předmětech.
Mgr.  Šumbera od kolegů očekává,  že přijdou s konkrétním bodem a návrhem usnesením.
Navrhuje zařadit bod z názvem: Informace ředitele ZŠ ke slučování tříd.
Mgr. Naď sděluje, že návrh pana zastupitele Ing. Orkáče  zařazení bodu zní dle rozeslaného
emailu: Slučování tříd na ZŠ Paskovská.
Starosta nechává o tom hlasovat s tím, že tento bod bude zařazen jako 1. v pořadí.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ing.  Hrabovská  navrhuje  sloučit  bod  původní  2b  s 2c,  neboť  rozpočet  na  rok  2018  již
obsahuje kapitálové výdaje.

Starosta nechává hlasovat o takto upraveném programu:

Upravený program zasedání:

1.)  Slučování tříd na ZŠ Paskovská
2.) a) Zpráva o plnění  rozpočtu statutárního města  Ostrava,  městského obvodu Hrabová  

   za leden až září 2017
       b) Rozpočtové opatření statutárního města Ostrava

2



Zápis č. 20
ze dne 18.12. 2017

c) Rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 12, 13 a 14
d) Dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje

3.) a) Pravidla rozpočtového provizoria 
b) Návrh rozpočtu statutárního města Ostravy, městského obvodu Hrabová na rok 2018

     c) Návrh kapitálových výdajů rozpočtu statutárního města Ostravy, městského obvodu   
         Hrabová na rok 2018

d) Návrh střednědobého rozpočtového  výhledu statutárního  města  Ostravy,  městského
obvodu Hrabová na léta 2019-2021

4.) Odpis pohledávek z nájmů
5.) Odpis pohledávek z podrozvahového účtu
6.) Poskytnutí peněžitých darů členům JSDH a SDH Hrabová
7.) Poskytnutí peněžních darů členům výborů zastupitelstva, komisí Rady MOb
8.) Poskytnutí finančních darů občanům
9.) Stanovení  měsíčních  odměn  za  výkon  funkce  neuvolněným  členům  Zastupitelstva

městského obvodu Hrabová
10.) Zpráva o činnosti Finančního výboru
11.) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru
12.) Žádost o převzetí komunikace Na Farském a výzva k uzavření darovací smlouvy
13.) Výkup pozemků od společnosti VÍTKOVICE, a.s.
14.) Přijetí daru části pozemku parc.č. 2584/6 v k.ú. Hrabová
15.) Prodej pozemku parc. č. 3028/4, ul. Krmelínská
16.) Informace o činnosti RMOb Hrabová mezi 19. a 20. zasedáním ZMOb Hrabová
17.) Různé

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

1.) Slučování tříd na ZŠ Paskovská

Starosta  požádal  Ing.  Orkáče,  aby vysvětlil,  co jej  k zařazení  bodu vede.   Ing.  M. Orkáč
popsal, že ho rodiči upozornili, že slučování tříd je nepříjemné. Vyšší počet žáků znamená, 
že jsou zde nadanější s těmi slabšími, počet žáků klade větší nároky na kantora. Dále uvádí, 
že  rodičové  na  toto  upozorňovali  dříve  a  vedení  školy  to  neřešilo.  Povídá  se,  že  úroveň
hrabovské  školy  je  nižší  a  slučování  ke  zvýšení  úrovně  nepřispívá.  S doučováním  žáků
nesouhlasí, neboť žáci jsou vlastně trestáni zvýšeným počtem hodin za to, že to ZŠ neumí
vyřešit jiným způsobem, např. rozdělením tříd. A ještě to zaplatí MOb. Zastupitel navrhuje
rozdělení  třídy v některých stěžejních předmětech a zaplacení kantorů z obecní pokladny.  
To, že to ředitel ZŠ nepožadoval po MOb, považuje za manažerské pochybení.
Pokud by ředitel  ZŠ navrhl  zvýšení  rozpočtu,  mělo  by to  projednat  zastupitelstvo,  neboť
RMOb zřejmě nekoná.
Ing. Rundt upozorňuje na platnost vyhlášky č. 48 z roku 2005, která stanoví min. a max. počet
žáků ve třídě a při jakém počtu žáků může dojít k rozdělení třídy. 
Ing. Orkáč v tom nevidí problém, když bude vůle zastupitelů rozdíl doplatit.
Ing. Dvořák ředitele ZŠ chápe, ale evidentně se dostali k sobě problémoví s neproblémovými
žáky, když nejlepší žáci odešli na víceleté gymnázium. Rodiče to trápí a něco udělat musíme.
Návrh Školské rady na doučování se mu nelíbí.
Starosta obhajuje řešení ŠR.
Ing.  Chlupatý  je  přesvědčen,  že  ředitel  ZŠ  je  odborník  na  svém místě  a  není  připraven
zasahovat do jeho kompetencí. V minulosti bylo žáků 40 ve třídě a více a problémy nebyly.
Vyzval, ať se k tomu vyjádří pan ředitel ZŠ, Mgr. Pollo.
Mgr. Pollo se ptá, o které sloučení se jedná. Požádal v červnu RMOb o sloučení budoucí 5.
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třídy a budoucí 7. třídy. Uvádí, že po 5. ročníku se hlásilo 9 žáků na víceleté gymnázium a 9
se dostalo.  Všude je  problém se 7.  třídou z objektivních  důvodů. Proto tato třída byla již
sloučena dříve a problémy nebyly. Využívají psychologa, preventistu, výchovnou poradkyni.
Nikdo  v předchozím  6.  ročníku  nepociťoval  problém.  Mají  hodiny  matematiky  a  češtiny
navíc.  Jsou děleni  na Angličtinu  po 15 žácích  a  bohužel  v tomto předmětu  mají  nejhorší
prospěch, byť se jim kantor věnuje více.  Ředitel  se informoval  i  na jiných srovnatelných
školách v okolí, kde jsou na tom hůře. Problémem je inkluze a problémoví jednotlivci v dané
třídě. Existuje návrh na rozdělení některých předmětů, ale budou to náklady navíc. Obává se,
zda na doučování budou žáci chodit a rodiče je budou vysílat.
ZŠ není nijak zaměřena a kantoři žáky připraví na to maximum, na co mají. Není to „farma“
na gymnázium. V umístění na gymnázia je přesto škola úspěšná.
Neodvažoval  se přijít  na zastupitelstvo  a  žádat  o  peníze,  když k rozdělení  nebyl  zákonný
důvod.
Starosta opakuje návrh řešení Školské rady: doučování ve stěžejních předmětech. Nebrání se
dofinancování ze strany MOb, které budou po vyúčtování ZŠ saturovány v červnu příštího
roku.
Ředitel  ZŠ dále vysvětlil,  proč sloučil  5. ročník.  Po jeho skončení někteří  žáci odcházejí  
na víceletá gymnázia. V 5. třídě je 32 žáků, v 7. třídě 30 žáků. Ředitel nepřijme žáka do 7.
třídy nikoho mimo Hrabovou, neboť zde je spádovost.
Zastupitel Novák se ptá, co je důvodem, že se tato situace řeší: prospěch? Ředitel odpovídá,
že ne.
Ředitel upozorňuje, že škola učí, ale nevychovává.
Ing. Dvořák sděluje, že děti jsou naše budoucnost a jsou naši občané, a proto je třeba se o ně
starat.  Je  třeba  pořešit  problémovou  7.  třídu,  doporučuje  ne  doučováním,  ale  dělením
předmětů od II. pololetí.
Mgr. Šumbera uvádí, že na škole je tabulkově 22,007 kantorů a vychází 1 kantor tabulkově 
na  21,5 žáků.  Pan ředitel  si  nemůže dovolit  zaplatit  dalšího kantora.  Dojde-li  k rozdělení
předmětů, bude potřeba více učitelů k doplacení obcí.
Ředitel uvádí, že žáci v AJ se chodí ještě navíc doučovat. Na ZŠ vychází 1 kantor na 16,5
žáků. Žáci tak mají plný servis.
Mgr. Šumbera uvádí, že obec je ochotna na zvýšení kvality výuky finančně přispět a ZŠ se
snaží maximálně vyjít vstříc.
Jedna maminka, která má své dítě ve škole, sdělila, že v nesloučené třídě se v jednom roce
značně zhoršil prospěch díky dvěma žákům. V následujícím roce tito nebyli v kolektivu třídy
a prospěch se výrazně zlepšil  včetně „pohody“ ve třídě.  Je přesvědčena,  že problém není
v počtu žáků ale ve výchově (rodičů). 
R.  Orkáč  v jedné  věci  s otcem  nesouhlasí,  protože  se  nejedná  o  manažerské  pochybení
ředitele. Bavil se o této situaci s učiteli, rodiči i ředitelem a jim oslovení se shodli, že 7. třída
je  strašná,  nikdo zde nechce učit.  Názor na doučování  je  ode všech oslovených záporný.
Podporuje naopak návrh ŠR rozdat dotazníky k úrovni vzdělávání ve škole.
Ředitel upozorňuje, že pokud se výjimka uskuteční pro 7. třídu, ozvou se další ročníky.
Občan Martin Veselka má v 7. třídě dceru, která není svatá. Ale chtěla přejít na jinou školu.
Jsou tam děti, které vyučování ruší a kantor nenaučí, co by chtěl. Není ani problém ve výuce, 
ale v problémových žácích, kteří výuku narušují. V 6. třídě si to žáci „užívali“, teď v 7. jim to
vadí kvůli rušícím žákům. Takže chybu vidí ve výchově rodičů. Navrhuje poukázat na tyto
rušící elementy a ty řešit s rodiči.

Starosta shrnul diskusi a vyzval návrhovou komisi, aby navrhla usnesení.
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Ing. M. Orkáč trvá na svém původním návrhu rozdělit 7. třídu v problémových předmětech 
a tento princip ctít na II. stupni ZŠ i do budoucna. MOb bude připraven doplácet kantory tak,
jak to řeší mnoho obcí v ČR.

Ing. Hrabovská navrhla toto usnesení:

20/254.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci ředitele základní školy ve věci slučování tříd a informaci o návrhu dalšího možného
řešení.

Hlasování: 11 PRO   2 PROTI (Orkáč, Dvořák) 1 SE ZDRŽEL (Petana)

Z místnosti odešlo 8 občanů včetně zástupců ZŠ.

2.) a) Zpráva  o  plnění  rozpočtu  statutárního  města  Ostrava,  městského  obvodu
Hrabová za leden až září 2017

Finanční výbor doporučuje materiál ZMOb schválit:

20/255.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

předloženou „Zprávu o plnění rozpočtu statutárního města Ostrava, městského obvodu 
Hrabová za leden až září 2017.“

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o, nepřítomni (Dvořák, 
Pospěch)

2.) b) Rozpočtové opatření statutárního města Ostrava

20/256.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

rozpočtové opatření statutárního města Ostrava, kterým se:

zvyšují 
převody mezi statutárními městy a měst. obvody - příjmy
na § 6330, pol. 4137, ÚZ 1355, org. 521 o 74 tis. Kč

běžné výdaje
§ 3745, pol. 5169 o 74 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o,  nepřítomen Pospěch
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2.) c)Rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 12, 13 a 14

20/257.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

a) rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 12, kterým se:

zvýší
běžné výdaje
§ 6310, pol. 5163 o 6 tis. Kč
§ 6171, pol. 5011 o 170 tis. Kč
§ 6171, pol. 5031 o 42 tis. Kč
§ 6171, pol. 5032 o 22 tis. Kč

kapitálové výdaje
§ 3419, pol. 6322 o 97 tis. Kč

sníží
běžné výdaje
§ 6171, pol. 5167 o 6 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 234 tis. Kč

kapitálové výdaje
§ 3111, pol. 6121 o 97 tis. Kč

b) rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 13, kterým se:

zvýší
běžné výdaje
§ 3421, pol. 5021 o 5 tis. Kč
§ 3421, pol. 5171 o 25 tis. Kč
§ 2212, pol. 5169 o 60 tis. Kč

sníží
běžné výdaje
§ 2219, pol. 5137 o 4 tis. Kč
§ 3319, pol. 5175 o 1 tis. Kč

kapitálové výdaje
§ 3613, pol. 6121 o 5 tis. Kč
§ 3111, pol. 6121 o 20 tis. Kč
§ 2212, pol. 6121 o 60 tis. Kč

c) rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 14, kterým se:

zvýší
běžné výdaje
§ 3613, pol. 5171 o 12 tis. Kč
§ 3613, pol. 5152 o 20 tis. Kč
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sníží
běžné výdaje
§ 3613, pol. 5151 o 2 tis. Kč

kapitálové výdaje
§ 3613, pol. 6121 o 30 tis. Kč
Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

2.) d) Dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje

20/258.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

dotaci z rozpočtu Moravskoslezského kraje, kterým se:

zvýší
neinvestiční přijaté transfery od krajů
pol. 4122, ÚZ 120513014 o 183 tis. Kč
pol. 4122, ÚZ 120113014 o 33 tis. Kč

zvýší 
běžné výdaje
§ 3111, pol. 5336, ÚZ 120113014 o 8 tis. Kč
§ 3111, pol. 5336, ÚZ 120513014 o 41 tis. Kč
§ 3113, pol. 5336, ÚZ 120113014 o 25 tis. Kč
§ 3113, pol. 5336, ÚZ 120513014 o 142 tis. Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3.) a) Pravidla rozpočtového provizoria 

Starosta tento bod uvedl.
Ing. Dvořák se ptal, proč vůbec schvalujeme provizorium, když budeme schvalovat rozpočet.
Ing.  Matuštíková odpovídá,  že pravidla  rozpočtového provizoria  i  pro příští  roky je  třeba
schválit.

20/259.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

pravidla rozpočtového provizoria městského obvodu Hrabová dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3.) b) Návrh rozpočtu statutárního města Ostravy – městského obvodu Hrabová na rok
          2018

Starosta přednesl návrh vyrovnaného rozpočtu.
Ing. Dvořák se ptá na str. 5 na položku letní brigády. Bylo zodpovězeno Ing. Matuštíkovou,
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že se jedná o dozor na školním hřišti z řad studentů.
Ing. Dvořák se dále ptá na Realizaci přechodu AZ Beta. Odpovězeno paní Královou, že se
nejedná o přechod, ale místo pro přecházení.
Ing. Dvořák se ptá na str. 10 dole, koordinátor BOZP k čemu patří. Paní Králová odpovídá,
 že k akci Vestavba kanceláří ÚMOb. Dále se ing. Dvořák ptá na budování WC na trafačce.
Paní Králová odpovídá, že se jedná o ženské WC pro mistrovou.
Ing. Dvořák se ptá na náklady na sportovní halu. Starosta odpovídá, že to je nyní záležitost  
TJ Sokol. Ing. Dvořák upozorňuje na formální chybu na str.1: skutečnost 2017, návrh 2018.
Na str. 2 tabulkové části je skokový nárůst na platy pro bytovou správu. Ing. Matuštíková
odpovídá, že se jedná o vyčlenění prostředků na platy Bytové správy.
Ing.  Dvořák  se  ptá  na  položku  odměn  pro  obyvatelstvo.  Bylo  zodpovězeno  
Ing. Matuštíkovou. Nárůst je ze 120 tis. Kč na 154 tis. Kč (odměny členům komisí a výborů 
a kompenzace občanům Bělské 28 za volby).
Mgr.  Šumbera  se  ptá  na  3612.  Zateplení  štítových  domů  2,4  mil.  Kč.  Ing.  Polášková
odpovídá, že se jedná o více akcí na opravu bytového fondu.
Ing. Hrabovská informuje, že požadavek FV byl konkretizovat akce na opravu BF. Také již
žádali o detailní zmapování bytového fondu. 
Mgr.  Šumbera  také  požaduje  zmapování  bytového fondu a  zpracování  investičního  plánu
v opravách bytového fondu. Dále navrhuje jednu z cest přechod na dálkové topení namísto
etážovek. Starosta se domnívá, že toto řešení by bylo dražší.
Ing.  M.  Orkáč  se  ptá  na  3113  ZŠ,  zvýšené  náklady  na  mzdy  kantorů  a  stavební  akce.  
Ing.  Hrabovská  jej  odkazuje  na  tabulku  v kapitálovém  rozpočtu,  o  navýšených  mzdách
hovořil již dříve starosta, že budou saturovány podle skutečnosti v červnu 2018.
Ing. Hrabovská popisuje nově zpracovanou tabulku kapitálových výdajů ve výši 19 938 tis.
Kč.
Ing.  Dvořák upozorňuje  na chybu v předkládaném materiálu,  že obě tabulky s rozdílnými
náklady jsou ve spodní části dokládány, že byly projednány v RMOb 4.12.2017.

20/260.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

předložený návrh rozpočtu statutárního města Ostravy, městského obvodu Hrabová na rok
2018 ve výši 60 798 tis. Kč v členění:

- příjmy celkem po konsolidaci 55 123 tis. Kč
- financování     5 675 tis. Kč
Celkové zdroje 60 798 tis. Kč               

- běžné výdaje po konsolidaci 40 860 tis. Kč  
- kapitálové výdaje 19 938 tis. Kč   
Celkové výdaje 60 798 tis. Kč     

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3.) c) Návrh  střednědobého  rozpočtového  výhledu  statutárního  města  Ostravy,
městského obvodu Hrabová na léta 2019-2021

20/261.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje
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střednědobý výhled rozpočtu městského obvodu Hrabová na léta 2019-2021 dle předloženého
návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

4.) Odpis pohledávek z nájmů

Starosta předal slovo předsedkyni FV Ing. Hrabovské. Jedná se o staré pohledávky nad 20 tis.
Kč,  kde  prakticky  neexistuje  možnost  úhrady,  což  je  podloženo  vyjádřením  advokátní
kanceláře.
Mgr. Šumbera namítá, že obec nepostupovala s péčí řádného hospodáře. A je to evidentně
chyba správce  bytů  RA City  a  zanedbané kontroly  ze  strany MOb. Navrhuje,  aby škodu
vymáhal MOb po RA City.
Ing. Polášková opírající se o stanovisko právničky argumentuje, že soudní vymáhání škody 
po RA City by nemělo šanci na úspěch.
Ing. Hrabovská doporučila sloučit odpis obou pohledávek do 1 usnesení.

20/262.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o  odpisu  pohledávky  –  dluh  vzniklý  z nájmu  nebytového  prostoru  za  J.V.  a  J.K.  dle
předloženého návrhu.

Hlasování:  PRO 13,  SE ZDRŽEL (Dvořák)

5.) Odpis pohledávek z podrozvahového účtu

Ing.  Hrabovská  okomentovala  všechny  staré  pohledávky,  kde  podle  ní  došlo  k vícero
pochybením. U některých rada navrhla odpis pohledávky, ale zastupitelstvo to neprojednalo.
Toto  se  zaúčtovalo  do  podrozvahy  a  dnešním  úkolem  je  odepsat  tyto  částky
z podrozvahového účtu. Proto doporučuje změnit návrh usnesení a více je konkretizovat.
Po  delší  debatě  zastupitelů  Ing.  Dvořáka,  Ing.  M.  Orkáče,  starosty,  Ing.  Hrabovské,  
Mgr.  Šumbery,  Ing.  Rundta došlo k upřesnění  navržených usnesení  do podoby, o kterých
starosta nechal hlasovat:

20/263.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci o odpisu pohledávky za pronájem pozemku a penále za společností JL Motorsport,
spol. s r.o., ve výši 1 567 373,44 Kč

a rozhodlo

o vyřazení odepsané pohledávky z podrozvahy.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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20/264.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci o odpisu pohledávky za pronájem nebytového prostoru firmě Vratimovská stavební,
a.s., ve výši 22 185,- Kč

a rozhodlo

o vyřazení odepsané pohledávky z podrozvahy - HOČ – City – účet 905/0030.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

20/265.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o vyřazení 9 odepsaných pohledávek z podrozvahy - účet 905/0998, v celkové výši 192 084,-
Kč, dle přeloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

20/266.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o  vyřazení  odepsané  pohledávky  z podrozvahy  -  účet  905/0030,  ve  výši  37 673,-  Kč,  
dle přeloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

6.) Poskytnutí peněžitých darů členům JSDH a SDH Hrabová

Starosta tento materiál uvedl.
Ing. Dvořák se ptá na důvod nízké odměny pro starostu JSDH p. Koutného.
Starostou a tajemníkem bylo odpovězeno, že návrh podal velitel JSDH Ing. Minář a že jsou
navrženi k odměně členové JSDH a členové SDH, kteří pracují s mládeží.

20/267.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

a) o  poskytnutí  peněžitých  darů  členům  Jednotky  sboru  dobrovolných  hasičů  Hrabová  
za činnost v roce 2017 ve výši dle předloženého návrhu.

b)  o  poskytnutí  peněžitých  darů členům Sboru dobrovolných hasičů  Hrabová za  činnost  
na úseku mladých hasičů a dorostu v roce 2017 ve výši dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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Starosta v 18:08 vyhlásil přestávku.
Zasedání pokračovalo v 18:23.

7.) Poskytnutí peněžních darů členům výborů zastupitelstva, komisí Rady MOb

Starosta tento materiál uvedl s tím, že navržené odměny byly odsouhlaseny RMOb na základě
návrhů předsedů jednotlivých výborů a komisí.
Ing. Dvořák se pozastavuje nad tím, že nebyl stanoven žádný limit ani pravidla a že členové
komise výstavby, dopravy a ekologie jsou srovnatelně podhodnoceni.
Paní Kopitzová zdůvodnila návrh odměny členům své kulturní komise. 
Ing. Hrabovská se pozastavuje nad nízkými odměnami komise vedené Ing. Dvořákem.
Rezerva v této kapitole rozpočtu činí pouhých 500 Kč.
Pan tajemník navrhl řešení, aby Ing. Dvořák provedl navýšení odměny svým členům komise
v rámci následujícího bodu – dary občanům.

20/268.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o poskytnutí  peněžitých  darů  členům komisí  Rady městského obvodu Hrabová  a  členům
výborů  Zastupitelstva  městského  obvodu  Hrabová  za  činnost  v roce  2017  ve  výši  
dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

8.) Poskytnutí finančních darů občanům

Tajemník Ing. Socha uvedl, že navržená odměna je pro Ing. Miladu Černoškovou a Ing. Bc.
Dostála, kteří pracovali za dlouhodobě nemocnou Ivonu Petrovou a jiná forma odměny pro ně
nebyla možná. Nejsou to finance navíc,  neboť se rozpočtovým opatřením převedou z kap.
6171.
Ing. Dvořák se ptal, proč je to řešeno formou daru a tajemník mu odpověděl.
Ing. Hrabovská doporučila, aby pro rok 2018 byla zvolena jiná forma než dar.
Tajemník doporučil, aby ZMOb schválilo i příslušné rozpočtové opatření.
Ing. Dvořák navrhl, aby všech 5 členů komise výstavby, dopravy a ekologie obdrželi každý
po 1000 Kč odměny.
Starosta ocitoval doporučení RMOb a navrhl odměnit manžele Hromádkovy za dlouhodobou
aktivní činnost při pořízení fotodokumentace na akcích MOb každého po 5000 Kč.
Ing. Matuštíková doplnila navržené rozpočtové opatření č. 15 ve smyslu podaných návrhů
k tomuto bodu.

20/269.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o poskytnutí finančních darů občanům ve výši dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o
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20/270.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 15, kterým se:

zvýší
běžné výdaje
§ 6171, pol. 5492 o 72 tis. Kč
§ 6112, pol. 5492 o 5 tis. Kč

sníží
běžné výdaje
§ 6171, pol. 5011 o 54 tis. Kč
§ 6171, pol. 5031 o 14 tis. Kč
§ 6171, pol. 5032 o 4 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o 5 tis Kč

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

9.) Stanovení měsíčních odměn za výkon funkce neuvolněným členům Zastupitelstva
městského obvodu Hrabová

Jelikož  bylo  schváleno  nové  Nařízení  vlády  č.  318/2017,  mělo  by  zastupitelstvo  na  tuto
skutečnost reagovat. Jsou navrženy 2 varianty, z čehož Rada doporučuje schválit variantu B.

20/271.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo 

o stanovení měsíčních odměn za výkon funkce neuvolněných členů Zastupitelstva městského
obvodu  Hrabová  v souladu  s Nařízením  vlády  č.  318/2017  Sb.,  o  výši  odměn  členů
zastupitelstev  územně  samosprávných  celků,  s  účinností  od  1.1.2018,  dle  varianty  B)  
v předloženém materiálu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   s c h v á l e n o, 13 pro, 1 se zdržel (Rundt)

10.) Zpráva o činnosti Finančního výboru

Ing. Hrabovská zprávu FV uvedla. Informovala, že členové FV vidí pochybení v účtování  
a řízení Finančního odboru úřadu a apeluje na radní, aby zvážili míru odpovědnosti vedoucí
odboru  Ing.  Ziobrové,  která  se  po  mateřské  a  rodičovské  dovolené  vrací  do  pracovního
poměru.
Ing. Dvořák nesouhlasí s potrestáním člověka, který odešel na MD a RD. Je přesvědčen, že za
nedostatky nenese odpovědnost Ing. Ziobrová, ale vedení MOb a ÚMOb.
Mgr. Šumbera podporuje doporučení Ing. Hrabovské a objasňuje, že se nejedná o propuštění
Ing. Ziobrové, ale o odvolání z funkce vedoucí odboru FSM.
Paní  Kopitzové  vadí,  že  vše  po  odchodu  Ing.  Ziobrové  na  MD  bylo  opraveno  a  chyby
napraveny a ona, která má na předchozím stavu spoluúčast, se vrátí do perfektního stavu.
Ing. Chlupatý uvedl, že je třeba s konečným rozhodnutím vyčkat. 
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Tajemník pochválil pracovnice FSM za práci, které vyústily v kladné hodnocení interního  
a externího auditu. Nemůže Ing. Ziobrovou soudit, v jejich materiálech nenašel žádné výtky či
potrestání,  jen  navržené  odměny.  Musí  ji  přijmout  dle  zákoníku práce  na  původní  místo.
Odvolat z funkce ji může RMOb, která ji do této funkce jmenovala.
Starosta přislíbil, že se tomu bude Rada věnovat a poděkoval FV.

20/272.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

zprávu o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva městského obvodu Hrabová v roce 2017.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

11.) Zpráva o činnosti Kontrolního výboru

Ing. Chlupatý zprávu KV uvedl a je připraven zodpovědět dotazy. Problematickým shledává 
přípravu a realizaci propustku Ve Stromoví, který je proveden jako robustnější a dražší.
Projednávali rovněž stížnost nájemníka K.N. z Příborské 15. 
Ing. Dvořák se ptá, proč bylo rozhodnuto radou o dražším řešení propustku.
Ing. Hrabovská uvedla, že do veřejné zakázky malého rozsahu se přihlásili pouze 2 zájemci, 
proč se VZ nezrušila.
Ing. Petana měl spousty výhrad ke stavbě propustku. Jednak se mu nelíbilo řešení a zadání
této akce, které vedlo k nejdražšímu možnému řešení. Je to krásná stavba, ale v místě, které
není  frekventováno,  aby byla dimenzována pro značný provoz. Obsluhují  se jím 3 louky.
Pozastavuje  se  nad  tím,  zda  je  obec  povinna  starat  se  podnikatelům  v zemědělství  
o přístupové cesty. Navrhuje, aby nově zřízená komise pro strategický rozvoj se zabývala
rovněž  otázkami  dopravního přístupu k zemědělským objektům na  katastru  obvodu.  Také
navrhuje,  aby  byly  prověřeny  další  propustky  na  katastru.  Kritizuje  zábrany  na  mostku
z pozinkovaných lanek, kde hrozí nebezpečí úrazu. Také se mu nelíbí čouhající železný prut
ze země a nabádá přejímací  komisi  k bedlivosti.  Dále navrhuje,  aby smlouvy o dílo  byly
koncipovány stručněji  a věcněji.  Stěžuje si,  že nedostal od úředníků včas informace,  které
potřeboval.
Starosta namítá, že propustek se řeší od roku 2006 a že nechápe vazbu ke zprávě KV.
Ing. Rundt uvádí, že tento propustek slouží k poměrně vysoké frekvenci, což se projevilo  
i v poslední době průjezdem velkého množství nákladních aut (řádově stovky) v souvislosti
s dopravní nehodou u zahrádkářské osady pod Místeckou.
Starosta informuje, že u dalších propustků bude provezena revize.
Ing. Petanu irituje, že Finanční výbor nemohl zasáhnout dříve.
Paní Králová se ptá Ing. Petany, komu má ještě předložit projektové dokumentace staveb  
ke schválení?
Ing. Dvořákovi se rovněž nelíbí vynaložené náklady.
Ing. M. Orkáč navrhuje, aby stavba propustku nebyla převzata, když po nezkolaudovaném
propustku  jezdila  nákladní  auta  a  mohla  propustek  narušit.  Nebyla  určena  příjezdová
komunikace k příjezdu k havárii. Propustek byl „zneužit“. Obecně po Hrabové jezdí nákladní
auta do zákazu vjezdu.
Starosta nechal hlasovat:
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20/273.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

zprávu o činnosti Kontrolního výboru Zastupitelstva městského obvodu Hrabová v roce 2017.

Hlasování:  PRO 13, ZDRŽEL SE 1 (Dvořák)

12.) Žádost o převzetí komunikace Na Farském a výzva k uzavření darovací smlouvy
Starosta materiál uvedl, že se jedná o žádost občanů o převzetí komunikace do majetku města.
Ing. Dvořák nabádá, aby se podobné komunikace do majetku převzaly.
Mgr. Šumbera před tím varuje. Developer si realizoval svůj zisk a bere si jako rukojmí občany
tam bydlící.  Navrhuje,  aby v darovací  smlouvě byly uvedeny podmínky,  za kterých MOb
komunikaci převezme.
Starosta názoru p. Šumbery oponuje a tvrdí, že paní Janošová žádné podmínky plnit nebude.
Ale že občané tam bydlící jsou ochotni se na určitých nákladech spolupodílet.
Mgr. Šumbera to nazývá vydíráním a varuje před podobným postupem do budoucna.
Ing. Dvořák tuto situaci srovnává s ulicí K Nadjezdu a polemizuje s názorem Mgr. Šumbery.
Mgr. Šumbera uvádí, že developerovi je třeba stanovit konkrétní podmínky.
Ing. Petana upozorňuje, že na této komunikaci Na Farském mohou být závady a že bychom ji
bez revize neměli převést v souladu s ČSN.
Ing. Chlupatý informuje, že této žádosti nebylo vyhověno ani v roce 2015. Hledá jiné řešení.
Občan Beroušek bydlící na ul. Na Farském objasňuje zastupitelům, kdo je paní Janošová.  
Je to v podstatě „bílý kůň“. Odmítá názor, že jsou rukojmími. Revizní zprávu jsou občané
ochotni  zaplatit.  Obslužnost  veř.  osvětlení  musí  být  ze  strany veřejného přístupu k němu.
Prosí, aby komunikaci zastupitelé převzali. Varuje před zhoršenou bezpečností v dané oblasti,
kde si hrají děti a došlo již ke krádeži. Schází zde VO. Jezdí tam popeláři, staví se dál a stav
komunikace se logicky zhoršuje.
Pan Novák se ptá, kdo dále prodává Na Farském pozemky, když se tam staví.
Ing. Faicová odpovídá, že tak činí vlastníci, kteří tam již sami nehodlají stavět. Zároveň si
postěžovala na stávající stav, kdy komunikace a inženýrské sítě k rodinným domkům nejsou
ve vlastnictví města.

20/274.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

a) žádost občanů z ul. Na Farském ze dne 6.11.2017 o převzetí komunikace Na Farském  
na  pozemcích  parc.č.  2008/4,  1988/2,  1988/1  a  1989/1  v k.ú.  Hrabová,  do  vlastnictví
městského obvodu Hrabová,

b) výzvu paní Ivety Janošové, bytem Ostravská 2030/80a, 748 01 Hlučín, ze dne 8.11.2017
k uzavření  darovací  smlouvy k nabytí  pozemní  komunikace  Na Farském na pozemcích
parc.č. 2008/4, 1988/2, 1988/1 a 1989/1 v k.ú. Hrabová vč. pozemků,

souhlasí

s uzavřením darovací smlouvy na předmětnou komunikaci vč. dotčených pozemků.

Hlasování: PRO 10, PROTI 1 (Orkáč), ZDRŽEL SE 3 (Pospěch, Chlupatý, Petana)
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Po ukončení tohoto bodu odešlo ze zasedací  místnosti  7 občanů. Mgr. Uhrová za občany
zastupitelům poděkovala.

13.) Výkup pozemků od společnosti VÍTKOVICE, a.s.

Starosta  tento  bod  uvedl  s tím,  že  město  Ostrava  se  k hromadnému  výkupu  pozemků  
od společnosti Vítkovice, a.s., neodhodlal. Vítkovice navíc chtějí uhradit bezesmluvní užívání
zpětně. Pan starosta s Vítkovicemi jednal a dostal příslib, že pokud bude proveden odkup,
odstoupí od požadavku nájmu a úhrady za bezesmluvního užívání.
Mgr. Šumbera navrhuje vypracování nezávislého odhadu pozemku.
Ing. Dvořák připomíná, že došlo na jeho slova a Vítkovice požadují nájem.
Pan Novák informuje,  že se dlouhá léta  o tento pozemek nestarali  a chtějí  za  něj  nájem.
Můžeme jim naúčtovat náklady na údržbu?
Starosta sděluje, že pozemků Vítkovic jsou na území Ostravy hektary a každý obvod se je
nyní snaží vyřešit.
Ing. Chlupatý připomíná, že v minulosti tyto pozemky Vítkovice předávaly bezúplatně.

20/275.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

a) žádost  společnosti  VÍTKOVICE,  a.s.  ze  dne  28.3.2017  o  zahájení  jednání  o  prodeji
pozemku parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň) o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová,

b) znalecký  posudek  č.  3673-269/2017  o  odhadu  ceny  obvyklé  pozemku  parc.č.  765/7
vypracovaný  Ing.  René  Butkovem,  Ph.D,  MBA dne 26.4.2017,  předložený  společností
VÍTKOVICE, a.s. dne 4.5.2017,

c) výzvu k úhradě za bezesmluvní užívání pozemku parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň)  
o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová v období od 1.11.2014 do 31.10.2017 ve výši 127.581,-
Kč bez DPH,

d) znalecký posudek č. 3894-490/2017 o odhadu ceny obvyklého nájemného pozemku parc.č.
765/7 – ostatní plocha (zeleň) o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová vypracovaný Ing. René
Butkovem,  Ph.D,  MBA  dne  7.8.2017,  předložený  společností  VÍTKOVICE,  a.s.  dne
30.10.2017,

e) návrh  na výkup pozemku parc.č.  776  –  zastavěná  plocha  a  nádvoří  o  výměře  16  m2 
a pozemku parc.č. 3119 – ostatní plocha (jiná plocha) o výměře 20 m2 v k.ú. Hrabová  
od společnosti V ÍTKOVICE, a.s.

ruší 

své  usnesení  č.  19/242 ze  dne  18.9.2017,  kterým nesouhlasilo  s pokračováním v jednání  
ve věci výkupu pozemku parc.č. 765/7 v k.ú. Hrabová

souhlasí 

a) s výkupem pozemku parc.č. 765/7 – ostatní plocha (zeleň) o výměře 579 m2 v k.ú. Hrabová

b) s výkupem pozemku parc.č. 776 – zastavěná plocha a nádvoří o výměře 16 m2 a pozemku
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parc.č. 3119 – ostatní plocha (jiná plocha) o výměře 20 m2 v k.ú. Hrabová

a ukládá

starostovi požádat Radu města Ostravy o vydání předchozího souhlasu.

Hlasování: PRO 13, PROTI 1 (Novák)

Paní  Kopitzová  varuje,  že  bude  třeba  v budoucnu  vypořádat  další  pozemky  na  území
Hrabové.

14.) Přijetí daru části pozemku parc.č. 2584/6 v k.ú. Hrabová
 

20/276.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

souhlasí

s  přijetím  daru  části  pozemku  parc.  č.  2584/6  o  výměře  170  m2 v  k.ú.  Hrabová  
od Moravskoslezského kraje, se sídlem 28. října 2771/117, 702 00 Ostrava, IČ: 70890692,  
za účelem realizaci  stavby „Chodník podél  ul.  Paskovská,  úsek Na Šajaru – Šlejharova“  

a ukládá
 
starostovi požádat Radu města Ostravy o vydání předchozího souhlasu.

z.: Igor Trávníček
                     t. : do 5.1.2018  

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

15.) Prodej pozemku parc. č. 3028/4, ul. Krmelínská

20/277.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

a) na straně prodávajícího prodat pozemek parc.č. 3028/4 – ostatní plocha o výměře 182m2,
společnosti  H  &  P,  v.o.s.,  se  sídlem  Krmelínská  786/1,  720  00  Ostrava-Hrabová,  
IČ 13642502, za cenu dle znaleckého posudku č. 3410-54/2017 vyhotoveného Vlastimilem
Rundtem ve výši 236.600,-Kč + náklady spojené s uzavřením smlouvy, 

b) o uzavření kupní smlouvy dle předloženého návrhu.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

16.) Informace o činnosti RMOb Hrabová mezi 19. a 20. zasedáním ZMOb

Starosta vyzval přítomné k dotazům.
Připomínky Ing. Dvořáka se týkaly územní studie č. 55 pro zástavbu v lokalitě Závadova x
Lužná,  otázkou odstraňování  živého plotu u dětského hřiště  Šrobárova a  osvětlení  ul.  Na
Zvoničce,  zda  budou  použita  stejná  osvětlovací  tělesa  jako  u  kostela.  Otázky  mu  byly  
Ing. Faicovou a starostou zodpovězeny.
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Poděkoval tajemníkovi Ing. Sochovi za řízení a věcný průběh 1. jednání pracovní skupiny  
pro přístavbu kulturního zařízení u ÚMOb.
Apeloval na starostu, aby se nově ustavená 12 členná komise pro strategický rozvoj Hrabové
sešla co nejdříve.

20/278.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  19.  a  20.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  p ř í t o m n ý m i   j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

17.) Různé

Starosta  informoval  o  jednání  s vedením společnosti  Brembo ve věci  zápachu v Hrabové.
Ředitel společnosti mu sdělil, že jsou s emisemi v normách ČSN. Slíbili investici několik set
tisíc  EUR do  filtrů  zabraňujících  šíření  zápachu.  Do březnového  čísla  Hrabovských  listů
zpracují podrobnou vysvětlující informaci.

Dále starosta informoval o pokračování záměru výstavby kruhového objezdu na křižovatce
ulic Frýdecká x Mostní. Bude se řešit projekčně jinak – přesunutí na pozemky MOb, neboť
současní  vlastníci  chtějí  zrušit  stavební  uzávěru  na  jejich  pozemcích  na  k.ú.  Vratimov.
Magistrát nechce odkoupit veškeré jejich pozemky v té oblasti.

Informoval o možném restaurování památníku na místním hřbitově. Bylo dojednáno, že tento
památník se bude restaurovat z 90% z prostředků města a z 10% z prostředků MOb.

Ing. Dvořák namítá, že na památníku nejsou uvedeny některé osoby, které by tam měly být.
Přítomný Mgr. Slepička, předseda letopisecké komise, přislíbil, že se tímto bude zabývat. 

Realizace by měla být do listopadu 2018.

Dále  starosta  informoval,  jak  si  poradil  s požadavkem vzneseným na  pracovním zasedání
ZMOb 6.11.2017. Projektant Ing. arch. Rosypal vypracoval situační studii k novému umístění
MŠ za  budovou  ÚMOb Hrabová  a  zároveň  studii  centra  Hrabové  nazvané  „Nové  srdce
Hrabové“.

Starosta uvádí důvody, které ho přiměly změnit názor na umístění výstavby nové mateřské
školy (MŠ):
- Zakládání stavby na Šídlovci V. Huga bude o 6 mil. Kč dražší 
- Problematický přesun dětí během výstavby do provizorních prostor v ZŠ, které však musí

být zbudovány podle přísných podmínek hygieny
- Provozně a organizačně je mnohem jednodušší stěhovat se do novostavby
- Zahrada u úřadu je o 1500 m2 větší než stísněné prostory stávající MŠ V. Huga
- Je zde návaznost na park u kostela
- Zde u úřadu bude i větší bezpečnost dětí

Architekt Rosypal navrhl studii „Nové srdce Hrabové“, kde by mělo být přirozené centrum
Hrabové (starosta ukázal vizualizaci studie). Tato studie bude přirozeně předmětem budoucí
diskuse.

Občan Ing. R. Orkáč neskrýval potěšení nad předloženou studií, která stojí za pochvalu a je to
přesně to, po čem někteří občané a zastupitelé volali.
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Mgr. Šumbera na studii vidí pár nedostatků, ale nehodlá je bezprostředně vytýkat. Pochválil
tento záměr, který z Hrabové udělá dobrou adresu a prestižní místo k bydlení, které nebude
pouhým satelitem Ostravy.

Ing. Dvořák se ptá, zda starosta chce dnes hlasovat o změně místa pro novou MŠ.

Starosta odpovídá, že chce určení místa definitivně rozhodnout.

Ing. Dvořák namítá, že dnes zastupitelé v rámci rozpočtu odsouhlasili rezervu na výstavbu
MŠ V. Huga. Tím považuje místo za schválené.

Paní Kopitzová namítá, že zaúkolovali starostu, aby nechal zpracovat studii. Tato verze slouží
k rozhodnutí, kde MŠ stát bude. Chce dále o umístění MŠ jednat.

Mgr. Strnišťová měla rovněž problém se rozhodnout,  kde nová MŠ bude. Rodiče si přáli
zachování  stávajícího  umístění  MŠ.  Děkuje  za  předloženou  vizualizaci,  a  chce,  aby  se
konečně pokročilo dále.

Paní  Králová  potřebuje  rozhodnutí  zastupitelů  rychle  kvůli  pokračování  prací  na  tomto
projektu.

Ing.  Dvořák  tento  postup  kritizuje.  Obviňuje,  že  starosta  před  necelými  2  roky  nechal
zpracovat studii MŠ na V. Huga a nenechal o tom diskutovat a nyní vše mění na základě
mediálního výkřiku Mgr. Šumbery na 19. ZMOb 18.9.2017.

Starosta zdůvodňuje, že tehdejší rychlost plynula z toho, že existovala možnost získání dotace
na tuto stavbu. Nyní dotace není, ale zřejmě v budoucnu opět bude.

Ing. Dvořák tento postup považuje za naprosto nekoncepční.

Ing. M. Orkáč se ptá, kde budou vedeny náklady na demolici stávající MŠ V. Huga.

Starosta  opakuje,  že založení  stavby na V.  Huga je  dle  projektanta  mnohem dražší  kvůli
spodní vodě (bývalý rybník).

Ing. Dvořák se ostře ohrazuje, že s vynaloženými náklady na demolici není počítáno v tomto
novém řešení. 

Starosta oponuje, že se stávající objekt MŠ V. Huga demolovat nemusí.

Mgr. Petr Žižka má z tohoto řešení obrovskou radost. Řešení je ve větší vizi do budoucna, jak
bude centrum Hrabové v budoucnu vypadat.

Ing. M. Orkáčovi se architektonické řešení nové MŠ nelíbí.

Starosta oponuje, že výhodou je využití stávajících projekčních prací, které se pouze přenesou
na nové místo.

Ing. Chlupatý přiznává, že byl jeden z největších odpůrců přesunutí MŠ. A nyní mění názor:
bezbariérový  přístup,  velikost  prostoru  i  situování  z jižní  strany  jej  vedou  ke  změně
rozhodnutí. Studie se mu líbí.

Ing.  Orkáč  R.  oceňuje,  že  došlo  na  slova  Ing.  Petany ohledně provozní  slepoty  místních
občanů. Bude zde kulturák, park, úřad, kostel, školka, to je nová náves.

Petr  Balušek potvrzuje,  že  starosta  popsal  důvody ke  změně rozhodnutí.  I  on  byl  proti,  
ale studie ho přesvědčila o opaku.

Ing. Orkáč M. by preferoval jiný styl stavby.
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Ing. Rundt uvádí, že je to 1. nástřel projektanta a byl požadavek, zda se zde nový areál MŠ
vejde. Likvidace MŠ V. Huga nebude tak náročná. Zastupitelé by měli říct, co místo MŠ  
na Šídlovci bude, a to rychle. Tuto verzi podporuje.

Starosta a paní Králová apelují, že projekt je hotov, jen se situačně přesune.

Mgr. Šumberovi kapacita 125 dětí nevadí, neboť již nyní je kapacita školek 112 dětí.

Paní Kopitzová navrhuje revokovat původní usnesení o schválení projektové dokumentace  
na MŠ V. Huga. K tomu se přiklání i Ing. Chlupatý. Nabádá, aby se zastupitelé nad studií
sešli co nejdříve.

Paní  Kopitzová  navrhuje  usnesení,  aby se práce  na  přípravných pracích  na MŠ V.  Huga
pozastavily.

Ing. Dvořák se pohoršuje nad vyhozenými prostředky cca 200 tis. Kč za přípravu stavby MŠ
na  V.  Huga.  Opakuje  některé  výhrady:  demolice  stáv.  objektu,  napojení  na  energie  
a inženýrské sítě, scházející autobusová zastávka atd.

Ing.  Socha  varuje  před  euforií.  Oceňuje  posun  v myšlení  zastupitelů,  kteří  od  18.9.2017
radikálně změnili názor. Doporučuje řádný průběh diskuse nad situováním nové MŠ. A je
třeba se studií vhodnou formou seznámit občany.

Petr Novák se ptá na příjezdovou cestu k budoucí školce. Starosta odpověděl.

Ing. Dvořák opětovně kritizuje srovnávací tabulku s náklady MŠ V. Huga a MŠ Bažanova.

Starosta nechává hlasovat o navrženém usnesení:

20/279.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o pozastavení přípravy stavby MŠ V. Huga.

Hlasování: PRO 12, PROTI 2 (Dvořák, Orkáč M.)

Dále pokračuje bod „různé“ připomínkami zastupitelů. 

Jelikož nebyl vznesen požadavek na přestávku, bod „různé“ pokračuje.

Ing.  Dvořák se ptá na změnu územního plánu, o které hovořil  Mgr. Šumbera v září  2018
ohledně  stavby  domků  na  Domovské.  Mgr.  Šumbera  se  omlouvá,  že  nepoužil  správné
informace.
Ing.  Dvořák doporučuje opět pouvažovat nad zřízením svahu pro sáňkování dětí  na haldě
Hrabůvka.
Ing. Dvořák požaduje prošetřit činnost semaforu u ZŠ, který funguje i v odpoledních hodinách
v přednastaveném režimu školní docházky a navrhuje uvést do původního stavu.
Ing. Faicová slíbila toto prošetřit.
Ing. Rundt sděluje, že semafor funguje na základě požadavku dopravce.
Ing. Dvořák se ptá na projekt úpravy podchodu u Benziny z ÚMOb Ostrava-Jih.
Starosta slíbil, že ji vyžádá.
Dále se Ing. Dvořák ptá na objekt u ul. K Nadjezdu. Ing. Faicová odpovídá, že se jedná o RD.
Ing. Dvořák doporučuje navázat orientační značení k naučné stezce.
Mgr. Žižka odpovídá, že je to úkol mediální komise na rok 2018.
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Dále  se  ptá  Ing.  Dvořák  na  plánovanou  uzávěru  ul.  Rudná,  která  bude  znamenat  vyšší
dopravní dopad na Hrabovou. Starostovi toto není známo.
Ing. Dvořák doporučuje jednat o zákazu vjezdu nákladních automobilů v jižní části Hrabové.
Starosta odpovídá, že je to v plánu.
Ing.  Dvořák  kritizuje  v některých  případech  losování  funkce  předsedy  okrskové  volební
komise. Dává to jako podnět na starostu. Ing. Socha namítá, že je to dáno Zákonem o volbách.
Ing. Dvořákovi se nelíbí stravování členů OVK za stravenky.
Dále doporučuje vytvořit na webu aplikaci obsazenosti jednacích místností v budově ÚMOb.
Ing. Dvořákovi se nelíbí, že zaměstnanci ÚMOb nedostávají Hrabovské listy. Tlumočí názor
občana, že autobusy nezajíždějí blíže k obrubníkům na autobusových zastávkách.
Ing. Dvořák upozorňuje, že nejsou stanoveny termíny zasedání ZMOb v roce 2018.
Starosta uvádí, že zřejmě bude brzy mimořádné zasedání, kde toto bude stanoveno.
Občan Ing.  R. Orkáč oznámil,  že z.s.  Toralli  se bude zřejmě ucházet  o přidělení  dotace  
na  zeleň  z Magistrátu  (500  tis.  Kč).  Přimlouvá  se  o  zavedení  veřejného  osvětlení  
na  ul.  Závadova  k paní  Kročkové.  Ing.  Faicová  odpověděla,  že  požadavek  byl  odeslán.  
Ing. R. Orkáč paní Faicové poděkoval.
Ing.  M. Orkáč si  stěžuje na neustálé  ježdění  těžkých nákladních aut  po cestách,  kde jsou
omezeny únosnosti mostů, např. ul. Na Konečné a okolo kostela. I cyklistická stezka byla
rozbitá po vjezdu těžké techniky.
Mgr.  Šumbera  upozorňuje  na  nepořádek  bezdomovců  v lokalitě  u  cyklostezky  podél
Ostravice.
Starosta přislíbil předat tento podnět městské policii.

Ing. Hrabovská z návrhové komise přečetla veškeré změny usnesení z dnešního zasedání.

Starosta poděkoval přítomným za konstruktivní jednání, popřál všem klidné prožití vánočních
svátků a  hodně elánu a  optimismu a  inspirativních  návrhů do nového roku 2018.  Pozval
zastupitele na drobné občerstvení do zasedací místnosti v patře.

Starosta ukončil zasedání ZMOb v 21:30 hod.
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